

## Board Linkages: Critical for Good Governance



Phyllis Marsch, MPH, RD  
CHAIR OF THE BOARD

## Les liens créés par le conseil d'administration : un gage de bonne gouvernance

**L**inkages between the Board of Directors and leaders of other organizations provide a lens into the broader context in which Dietitians of Canada (DC) operates and offers new insights about benefits DC could reasonably be expected to provide for members and society.

Joane Routhier represented the DC Board at the International Policy Governance Association conference this past June, speaking on a panel with the Cree School Board and the Governance Coach on "Forging the Ownership Connection—Defining and Engaging with Owners." Joane's main take away from interaction with other organization leaders throughout the conference was, "*Ongoing, effective dialogue between a Board and its owners (DC members in our case) and between a Board and other organizations represents the highest level of governance skill and performance.*"

Judy Sheeshka, Chair-elect, joined Marsha Sharp, CEO, our official Representative to the International Confederation of Dietetic Associations (ICDA), for Members' meetings held in advance of the International Congress of Dietetics this past September. Judy notes, "*DC contributes to ICDA's important work to unify the profession by establishing international standards that national dietetic associations can support.*" A 2016 ICDA report, "Dietitians—Nutritionists Around the World: Their Education and Work", describes global advancements in the profession marked by adoption of international standards for dietetics education and good dietetic practice.

Closer to home, regular planned engagement with leaders of the Academy of Nutrition and Dietetics during annual conferences have provided for cross-border environmental scanning, and engagement with the Board of the Canadian Foundation for Dietetic Research continues to inform us about our profession's engagement in research and development of our unique body of professional knowledge.

(Can J Diet Pract Res. 2016;77:161)

(DOI: 10.3148/cjdpr-2016-028)

Published at dcjournal.ca on 15 November 2016.

**L**es liens entre le conseil d'administration et les leaders d'autres organisations ouvrent une fenêtre sur le contexte global dans lequel évoluent Les diététistes du Canada et permettent d'envisager les avantages que les DC pourraient vraisemblablement offrir à leurs membres et à la société.

Joane Routhier a représenté le conseil d'administration des DC lors du congrès de l'International Policy Governance Association en juin. Elle a pris la parole lors d'une table ronde au sujet des liens à bâtir et à maintenir avec les détenteurs d'une organisation en compagnie de la présidente du conseil scolaire cri et de représentantes de The Governance Coach. Joane dit avoir retenu ce qui suit de son interaction avec les leaders d'autres organisations au cours du congrès : « *Un dialogue constant et efficace entre un conseil d'administration et ses détenteurs (les membres des DC dans notre cas) ainsi qu'entre un conseil d'administration et les autres organisations offre le meilleur niveau de gouvernance et de rendement.* »

Judy Sheeshka, présidente élue du conseil d'administration, s'est jointe à Marsha Sharp, directrice générale, notre représentante officielle à l'International Confederation of Dietetic Associations (ICDA), pour la réunion des membres qui s'est déroulée avant le Congrès international de diététique en septembre. Judy fait remarquer que « *les DC contribuent à l'importante mission de l'ICDA, qui consiste à unifier la profession par l'établissement de normes internationales que les associations nationales de diététique peuvent adopter.* » Paru en 2016, un rapport de l'ICDA intitulé « *Dietitians around the World : Their education and their work,* » décrit les progrès de la profession à l'échelle mondiale, notamment par l'adoption de normes internationales pour la formation en diététique et la bonne pratique de la diététique.

Plus près de nous, les échanges constants et formels avec les leaders de l'Academy of Nutrition and Dietetics, lors des congrès annuels, permettent une analyse environnementale transfrontalière, et la collaboration avec le conseil d'administration de la Fondation canadienne de la recherche en diététique continue de nous informer au sujet de l'engagement de notre profession dans la recherche et le développement des connaissances uniques à notre discipline.

(Rev can prat rech diétét. 2016;77:161)

(DOI: 10.3148/cjdpr-2016-028)

Publié au dcjournal.ca le 15 novembre 2016.

### 2016–2017 Board of Directors

Phyllis Marsch (Chair)  
Winnipeg, MB  
204-275-1918

Colinda Hunter  
Edmonton, AB  
780-577-3333

Nicole Spencer  
Vancouver, BC  
604-564-6534

Judy Sheeshka  
Surrey, BC  
778-294-3723

Jean Helps  
Headingley, MB  
204-837-3166

### Conseil d'administration

Doug Cook  
Toronto, ON  
416-413-9095

Sue Conlan  
Halifax, NS  
902-697-2157

Joane Routhier  
Kirkland, QC  
514-398-7749

Melissa Baker  
Toronto, ON  
647-881-4576

Chief Executive Officer  
Marsha Sharp  
416-642-9314